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سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاداشراقی

تورم، قیمت فوتبالیست ها و پایه حقوق کارگران
علی دایی، محمد مایلی کهن و... چهره هایی هستند که می گویند با توجه به 
تورم موجود در جامعه، افزایش قیمت فوتبالیســت ها طبیعی است اما آنها 
نمی گویند کدام فوتبالیست ها و افزایش چنددرصدی قیمت فوتبالیست ها؟!

به این دو مثال توجه کنید؛
بازیکن X از تیم پرطرفدار تهرانی به یک تیم شهرستانی می رود و  برای ۳ سال قرارداد ۵۰ میلیاردی می بندد! مدیران باشگاه پرطرفدار 1
که شوکه شده اند، ناگهان حاضر می شوند با بقیه بازیکنان خود )که پارسال ۵ 
تا ۷ میلیارد قیمت داشتند( قرارداد ۱۲ تا ۲۰ میلیاردی ببندند! خب کجای 
ایــن تورم با تورم موجود در جامعه همخوانی دارد؟ اصلًا حقوق ۵، ۶ میلیونی 
یک کارگر کجا و قرارداد ۲۰ میلیاردی یک بازیکن معمولی کجا؟ خود دبیرکل 
فدراسیون دیروز در یک مصاحبه تلویزیونی گفته امسال قرارداد ۲۹ میلیاردی 

)برای یک فصل( هم داریم.
بازیکنی کاملًا معمولی که هیچ  اسم و رسمی ندارد و ملی پوش هم  نیســت، با یک تیم پرطرفدار تهرانی مذاکره می کند. مدیر باشگاه 2
پرطرفدار به او می گوید ما ۶ میلیارد تومان به تو می دهیم و طرف قبول نمی کند. 
می دانیــد بعد از آن چه اتفاقی رخ می دهد؟ آقای بازیکن به یک تیم صنعتی 
می رود و ۱۵ میلیارد می بندد! حالا قرارداد فصل گذشته همین بازیکن چقدر 

بوده؟ ۳ میلیارد!
آقای دایی! آقای مایلی کهن! در تمام دنیا فوتبالیست های درجه یک پول های 
درشت می گیرند اما فوتبالیست های درجه یک، آن هم در کشورهایی که صاحب 
فوتبالند. باور کنید اینکه قیمت یک فوتبالیست ۳ میلیاردی ناگهان ۱۵ میلیارد 
می شود، هیچ ربطی به تورم موجود در جامعه )که غیرقابل انکار است( ندارد. نکته 
دیگر اینکه ۱۵ میلیارد ۹ عدد صفر دارد و محض یادآوری پایه حقوق یک کارگر 

با همسر و ۲ فرزند در همین مملکت ۶/۵ میلیون تومان است!

بيسـتوپنجم سـال  ـ 1401 تيـر 11 شـنبه
تومـان 8000  ـ 8صفحـه ـ 7171 شـماره
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NEWS BROWSING

پرسپوليسبيشاز۳برابراستقلالرأیآورد
در جدیدترین نظرسنجی خبرورزشی از مخاطبان عزیز پرسیده بودیم تا 
امروز کدام باشــگاه عملکرد موفق تری در نقل و انتقالات داشته است؟ تا 
دیشب بیش از ۲۶ هزار نفر در این نظرسنجی شرکت کردند که بالای ۷۱ 
درصد عقیده داشتند پرسپولیس بهتر از استقلال و سایر باشگاه ها عمل 
کرده و حدود ۲۲ درصد هم به اســتقلال رأی دادند و نظر بقیه روی سایر 
تیم ها بود. شما همچنان فرصت دارید با ورود به سایت در نظرسنجی جذاب 

شرکت کنید.

نظر سنجی
SURVEY

ادامه دارد

سيدمهدیحسينیاستقلالیشد 
مدافع میانی باشگاه هوادار با استقلال توافق کرد تا با قراردادی ۲ ساله به 
این تیم بپیوندد. سیدمهدی حسینی که مورد توجه استقلالی ها قرار گرفته 
بود، دیشــب استقلالی شد و می تواند در کنار امثال روزبه چشمی، عارف 
غلامی و احتمالاً سیلوا و مرادمند در پست دفاع میانی برای استقلال بازی 

کند. 
سيلواهمخداحافظیکرد 

ســیلوا مدافع برزیلی استقلال با انتشار یک استوری در اینستاگرامش با 
هواداران آبی خداحافظی کرد. او نوشت:  هواداران استقلال همیشه در قلب 

من جا دارند. 
استقلال-کاوه؛کیامضامیشود؟ 

مذاکرات استقلال با کاوه رضایی هم زیادی طولانی شد؛ در حالی که قبلًا 
گفته می شد توافق نهایی حاصل شده است. حالا باید دید آیا باشگاه استقلال 
بالاخره به طور رسمی استقلالی شدن کاوه را اعلام می کند یا نه؟ سپاهان 
هم نیم نگاهی به مهاجم ســابق استقلال داشــت و مشخص نیست چرا 

استقلالی ها در این مورد تعل کرده اند!
پنجره سوم انتخابي جام جهاني  بسكتبال  

باختدومايرانبهقزاقها
تیم ملي بسکتبال پنجره سوم رقابت هاي انتخابي جام جهاني  ۲۰۲۳ را با 
شکســت ۶8-۶۰ آغاز کرد. این تیم بعد از تغییر و تحولات فدراســیون 
بسکتبال و روي کار آمدن جواد داوري به عنوان رئیس جدید با کنار گذاشته 
شدن مصطفي هاشمي، در این پنجره با سعید ارمغاني به عنوان سرمربي 
در آلماتي به میدان رفت. او هم تیم را با ترکیب محمد جمشیدي، ارسلان 
کاظمي، بهنام یخچالي، سجاد پذیرفته و حامد حدادي به میدان فرستاد. 
کوارتر اول با فول گلي که روي رســتم، بازیکن قزاقســتان انجام شد و ۳ 
امتیازش، براي میزبان آغاز شد. بعد از آن سه فول روي بازیکنان ایران، کار 
را براي قزاق ها ســخت کرد. ریباندهاي حامد حدادي و پرتاب هاي خوب 
بهنام یخچالي بازي را پایاپاي پیش برد و تعویض سجاد مشایخي با پذیرفته، 
روند تیم را بهتر کرد و در نهایت ۲۳-۲۲ این تایم براي تیم کشــورمان به 
پایان رسید. کوارتري که فقط حدادي ۱۱ و یخچالي با ۱۰ امتیاز پوئن هاي 
ایران را کســب کردند. وقت دوم بازي با اشتباهات زیاد شاگردان ارمغاني 
همراه شــد تا ۱۹-۱۲ و نیمه را 4۱-۳۵ ایران بازنده به رختکن برود. نیمه 
دوم حملات بي ثمر و ریباندهاي ضعیف ملي پوشان کشورمان و دریافت 
دومین تکنیکال فول حامد حدادي باعث شــد ایران بر اي دومین بار در 

مرحله اول انتخابي به قزاق ها ببازد. 

سوتي عجیب استقلالي ها 

 مدافع ملي پوش دیگر عضوي از این تیم نیست 
یکي از بازیکناني که فرهاد مجیدي فصل گذشته روي 
جذب آن اصرار داشت، ابوالفضل جلالي مدافع چپ جوان 
سایپا بود. ابوالفضل که ملي پوش هم به حساب مي آمد، 
در نهایت با توافق دو باشــگاه استقلال و سایپا به جمع 
آبي پوشان اضافه شد. جلالي بعد از پشت سر گذاشتن 
مصدومیتي که داشــت، در اواخر فصل به مهره فیکس 
مجیدي و استقلال تبدیل شد و حتي در آخرین اردوي 
تیم ملي هم در قطر حضور داشــت و جزو ســتاره هاي 
ملي پوش اســتقلال به حساب مي  آید. طي توافقي که 
تابستان گذشته بین باشگاه استقلال و سایپا امضا شد، 
ســایپایي ها در ازاي دریافت 4 میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
تومان، رضایتنامه جلالي را براي استقلال صادر کردند. 
باشــگاه اســتقلال همان موقع مبلغ ۲ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون را به حســاب سایپا واریز کرد و طبق توافق قرار 
بود مبلغ ۲ میلیارد باقي مانده را تا تاریخ ۳۰ خرداد ۱4۰۱ 
به سایپا پرداخت کند. در قرارداد بین دو باشگاه ذکر شده 
که اگر باشگاه اســتقلال نتواند تا تاریخ معین شده، ۲ 
میلیارد تومان را پرداخت کند، قرارداد جلالي با استقلال 
فسخ و این بازیکن باید دوباره به سایپا برگردد. مدیران 
اســتقلال هم که طي چند وقت اخیــر و بعد از پایان 
رقابت هاي لیگ برتر درگیر انتخاب جانشــین فرهاد 

مجیدي و همچنین نقل و انتقالات بودند، نتوانســتند 
مابقي طلب سایپا را پرداخت کنند و سوتي وحشتناك 

تیم مدیریتي استقلال باعث شد ستاره جوان و ملي پوش 
این تیم به راحتي از جمع آبي ها جدا شــود و دوباره به 

سایپا برگردد. حال مشخص نیست دلیل سهل انگاري 
استقلالي ها به نداشتن پول برمي گردد یا اینکه فراموش 
کردند تــا تاریخ ۳۰ خرداد مهلت دارند پول ســایپا را 
بپردازند. هرچه بود، این اشتباه بزرگ مدیریتي استقلال 
دردسر جدید و البته بزرگي را براي این تیم به وجود آورده 
و حالا آنها براي به خدمت گرفتن جلالي باید مذاکرات 
جدیدي را با سایپا انجام دهند و به توافقات تازه اي برسند. 
به طور حتم باشگاه سایپا هم دیگر حاضر نخواهد 
بود ستاره تیمش را با همان مبلغ قبلي به استقلال بدهد. 
همچنین شنیدیم چند باشــگاه لیگ برتري از جمله 
پرسپولیس که به دنبال مدافع چپ خوب هستند، بعد 
از باخبر شدن از این قضیه به سرعت پیگیر جذب جلالي 
شدند و مذاکراتي را با باشگاه سایپا انجام دادند. گفتني 
اســت مدیران باشگاه استقلال هم قصد دارند به زودي 
مذاکرات جدید خود را با باشگاه سایپا انجام دهند تا به 
این راحتي نگذارند مدافع ملي پوش تیم شان جدا شود. 
بعد از شــنیدن این خبر بلافاصله با جلالي تماس 
گرفتیــم تا از صحــت ماجرا باخبر شــویم. جلالي در 
گفت وگو با خبرورزشــي ضمن تأییــد این خبر گفت: 
»خودم خیلي جزئیات را نمي دانم و بهتر اســت در این 

خصوص مدیران استقلال نظر بدهند.« 

سرپرست فدراسیون فوتبال به موضوع سقف قراردادها 
واکنش نشان داد. میرشاد ماجدي درخصوص تعیین 
سقف قرارداد براي بازیکنان لیگ برتري اظهار کرد: »در 
هفته گذشــته بحث مربوط به مبالــغ نقل و انتقالات 
بازیکنان و مربیان را رصد کردیم. ارقامي که مي شنیدیم 
با قدیم خیلي توفیر داشــت، لذا قرار شد سازمان لیگ 
کارشناسي کند. به این نتیجه رسیدند که باید سقفي 
براي قراردادها درنظر گرفته شود. اگر کسي بیشتر از 
این سقف قرارداد بســت، ثبت آن انجام نمي شود. در 
زمینه این بحث باید بیشتر با کارشناسان سازمان لیگ 
صحبت کنید. زمان قدیم پروسه اي را انجام دادند که 
موفق نبود اما اگر فدراسیون و سازمان لیگ به این کار 
ورود نکنند معلوم نیست سال بعد رقم ها چگونه خواهد 
بود. در جامعه مي بینید حقوق کارمندان نسبت به گراني 
و تورم برابــري نمي کند. اگر از همین الان جلوي این 
ریخت و پاش ها گرفته نشود، سال بعد نمي توانیم کار را 
جمع کنیم.« ماجدي در مورد اینکه قرار اســت سقف 
قرارداد بازیکنان ملي پوش بیشتر باشد، گفت: »در همه 
کارها با هم مشورت مي کنیم و خروجي کامل به وجود 
مي  آید. بحث کارشناسي را سازمان لیگ انجام مي دهد. 
پس از ســاعت ها جلسه به این نتیجه رسیدند که باید 
سقفي تعیین شود. اگر قراردادي از این سقف خارج شود 
و هرکســي بخواهد هر قــراردادي را ببندد، بعد از آن 
فدراسیون فوتبال باید در کمیته اخلاق، تعیین وضعیت 

و انضباطي پرونده هاي زیادي داشته باشد.« 
سرپرست فدراسیون فوتبال درخصوص بازي تیم 
ملي با اروگوئه عنوان کرد: »براي اینکه بتوانیم یک بازي 
دوســتانه را هماهنگ کنیم نیاز به یک قرارداد داریم. 
صحبت هاي اولیه بسیار خوبي انجام شده اما چون هنوز 

به قرارداد و امضا نرسیده، از گفتن آن خودداري مي کنم. 
امیدوارم این اتفاق بیفتد و انشاءا... بتوانیم طي ۱۰، ۱۲ 
روز آینده پکیج کاملي از اردوي تیم ملي در سپتامبر را 

اعلام کنیم.« 
ماجدي در مورد اینکه اعــلام کرده در انتخابات 
فدراسیون فوتبال ثبت نام مي کند و آیا نواب رئیس را 
هم مشخص کرده، گفت: »امیدوارم هرکسي مي آید، 
به این فوتبال کمک کند. 4 ماه پرتنش و پرفرازونشیب 
را پشت سر گذاشتیم. اگر احســاس کنیم مي توانیم 
خدمت کنیم، ورود خواهیم کرد و باید ببینیم چه کسي 
حاضر به قبول این مسئولیت مي شود. اگر به همین روال 

باشد، بله من هم شرکت مي کنم.« 
ماجدي درخصوص اینکه با توجه به وضعیت شهره 
موسوي، رئیس بعدي براي انتخاب نواب رئیس دست 
بسته اي دارد، گفت: »مشکلاتي به وجود آمده که باید 
با قوانین حل شوند. این طور نیست که بتوانیم قانون را 
زیر پا بگذاریم و حرکت کنیــم. امیدواریم تا آن زمان 
جواب قطعي به ما برسد که نواب بانوان هم مي توانند 
ثبت نام کنند که بعید مي دانم. چون دبیرکل سقف را 
بسته و فقط در مورد 4 نفر رئیس، نواب یک و دو و عضو 
مدیران عامل براي انتخابات برنامه ریزي شــده است. 

براي بانوان هم انشاءا... خیر خواهد بود.« 
وي در مورد برگزاري جلســه برنامه ریزي شروع 
لیگ با توجه به غیبت اســکوچیچ، اظهــار کرد: »او 
برنامه هاي خودش را در مورد مســائل تیم ملي داده، 
رضائیان، استیلي، جماعت و پاینده هماهنگ کننده کار 
هستند. نکات مد نظر اســکوچیچ را به سازمان لیگ 
انتقال دادیم. ان شــاءا... برنامه ریزي ســازمان لیگ با 

همین روال باشد.« 

تیم ملي جوانان کشــورمان در حالي خود را مهیاي 
حضور در رقابت هاي موسوم به کافا و پیکارهاي انتخابي 
قهرماني آسیا مي کند که تمریناتش در کمپ تیم هاي 
ملي آغاز شــده و همه چیز زیر نظر صمد مرفاوي قرار 
دارد. سرمربي تیم ملي جوانان دیروز از طرح این ماجرا 
در فضاي مجازي که انتخاب فرشاد ماجدي به عنوان 
یکي از دستیاران باعث ایجاد شبهاتي بابت سرپرستي 
برادر او در فدراســیون شــده، گلایه داشت. با هم صحبت هاي 
مرفــاوي پیرامون تیم جوانان و ایــن ماجرا ها را در گفت وگوي 

اختصاصي با خبرورزشي مرور مي کنیم:
استعدادیابيازميان400نفر 

روزهاي گذشــته از میان چیزي حدود 4۰۰ نفر و شاید واقعاً 
بالاتر از این افراد استعدادیابي صورت گرفت و در نهایت به ۶۰ 
بازیکن رسیدیم. این ۶۰ بازیکن هم در قالب دو اردوي 4 روزه 
زیر نظر قرار دارند. اردوي اول روز شنبه )امروز( به پایان مي رسد 
و اردوي دوم هم از روز یک شــنبه آغاز خواهد شد و در نهایت 
چکیده همه این نفرات مي شوند ۳۰ بازیکن که با آنها به صورت 
جدي جلو مي رویم تا ابتدا مهیاي حضور در مسابقات موسوم 
به تورنمنت کافا بشویم و پس از آن هم در شهریور پیکان هاي 

انتخابي قهرماني آسیا را داریم.« 
حضوردرتمریناتتيمها

جدا از این بحث استعدادیابي، خودم شخصاً هم در تمرینات 
چند تیم حاضر شدم؛ از پرسپولیس و استقلال گرفته تا سایپا، 
کیا و.... قطعاً وقتي فهرست ۳۰ نفره ما تکمیل شود، چند نفر 
را هم به عنوان نفرات ذخیره مد نظر قرار مي دهیم تا اگر خداي 
نکرده براي این لیست مشکلي پیش آمد، بلافاصله جایگزین 
کنیم. برآیند اولیه من این است که واقعاً استعداد هاي خیلي 
خوبي در فوتبال کشــورمان داریم و امیدوارم من و همکارانم 

بتوانیم نسل ارزشمندي تحویل فوتبال ایران بدهیم. 

ماجرايفرشاد 
واقعاً براي من عجیب است که چرا وقتي اسامي همکاران خودم 
در تیــم ملي جوانان را اعلام کردم، همه چیز فقط محدود به 
معرفي شدن فرشاد ماجدي شد؟ آقایان حیدر شریفي، امین 
راستي، مسعود مؤمني، عسگري و... همه جزو دستیاران من 
هستند ولي هیچ کس توجهي به این مسئله نکرد و فقط فرشاد 

ماجدي زیر ذره بین قرار گرفت. باور کنید در انتخاب فرشاد 
اصلًا ســمت برادرش در فدراسیون مد نظر نبود. 

فرشاد ماجدي در صبا با من همکار بود. مگر در 
آن زمان آقاي میرشــاد ماجدي سرپرست 
فدراسیون شده بود؟ فرشاد ماجدي سال 
گذشــته در کادر فني استقلال هم حضور 
داشــت ولي مگر در آن مقطــع برادرش 

سرپرست فدراسیون بود یا کسي مي دانست 
که قرار است چنین پستي را در اختیار بگیرد؟ 

من به این نتیجه رسیدم که فرشاد مي تواند به ما کمک 
کند و از وجودش اســتفاده کردم. هیچ مسئله دیگري هم در 

این رابطه وجود ندارد. 
بازيتدارکاتيخارجي 

پس از اینکه مسابقات کافا تمام شد، احتمال دارد یکي، دو بازي 
تدارکاتي خارج از کشور هم داشته باشیم و خوشبختانه مخارج 
آنها توسط میزبان پرداخت مي شود و هیچ فشاري به فدراسیون 
فوتبــال نمي آید. البته این مســابقات فقط در صورتي قطعي 
مي شود که تاریخ آن با برنامه ریزي ما کاملاً مطابقت داشته باشد. 

تيممهدويکياوخارجيها
دو بازیکن به نام رستمي و دوستعلي داریم که شرایط حضور 
در تیم ملي جوانان را دارند و براي تیم امید هم بازي کرده اند. 
باید وضعیت آنها را بسنجیم و اگر ببینیم واقعاً به لحاظ تاکتیکي 
مي تواننــد به ما کمک کننــد، قطعاً در ایــن رابطه با آقاي 

مهدوي کیا هماهنگي مي کنیم. بازیکنان ایراني خارج از کشور 
را هم مد نظر داریم ولي به شــرطي که کارنامه داشــته و در 

تیم هاي باشگاهي حضور داشته باشند. 
عرفانباقري 

عرفان باقري که این روزها در رسانه ها مطالب زیادي پیرامون او 
منتشر شد، هم اکنون در اردوي ما حضور دارد. با توجه به اینکه 
سرمربي تیم ملي هستم و همه را باید به یک چشم نگاه کنم، 
نمي توانــم در مورد او بیشــتر از بقیه صحبت کنم. 
امیدوارم عرفان و بقیه فوتبالیست ها بتوانند آینده 
درخشاني داشته باشند ولي صراحتاً مي گویم 
هیچ فرقي میان عرفان باقري و سایر حاضران 
در اردو وجود ندارد و همه را به یک چشم نگاه 
مي کنیم. این بازیکن چون استقلالي است، شاید 
ذهنیت به وجــود آید که مورد حمایت من قرار 
گرفته ولي اصلاً این طوري نیست و همه نفرات دعوت 

شده به اردو کاملًا شرایط یکساني دارند 
خداحافظيغفوري

متأسفانه نه تنها در رابطه با وریا غفوري بلکه باید گفت در مورد 
خیلي از پیشکسوتان ما برخورد خوبي صورت نگرفته است. ما 
در فوتبال ایران خوش استقبال و بدبدرقه هستیم. گاهي اوقات 
وقتي یک فوتبالیست از اوج به پایین مي  آید، نمي تواند خودش 
را با شرایط جدید منطبق کند و این دقیقاً وظیفه اهالي فوتبال 
است که حتي اگر قرار به جدایي یک بازیکن شد، به خوبي او 
را بدرقه کنند و زحماتش مــورد تقدیر قرار بگیرد. امیدوارم 
روزي برسد که ما علاوه بر خوش استقبال بودن، خوش بدرقه 
هم بشــویم. فراموش نکنیم همین بچه هایي که الان جوان 
هستند، اتفاقات مذکور را مي بینند و صددرصد پیش خودشان 
فکر مي کنند اگر روزي به سن و سال بازیکنان باتجربه برسند، 

امکان دارد با آنها همچنین برخوردي بشود.

نهتنهاباغفوري
بلكهبابسيارياز
پيشكسوتانخوب
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